

LEGUAN[®]

leguanlifts.com



REACH
THE
NEXT
LEVEL

225

Meet the Leguan 225

Get ready for the next generation of spider lifts. With faster boom hydraulics, greater working height, unrivaled up-and-over reach, and ground-breaking joystick controls, the Leguan 225 is our most advanced spider lift to date. User friendly design, improved driving features and a steel-reinforced chassis guarantee premium performance even in the roughest terrains.

bauma

VISIT
LEGUAN LIFTS
AT FM.709/3

PART OF
AVANT
GROUP

Firma/Company	Area/Halle	Stand
Boom Lifts		
Airo Tigieffe	FS	FS.1102/1
Almac	FS	FS.1102/1
ATN - See Manitou	FS	FS.908/1
Dingli	FS	FS.904/5
Dinolift	FS	FS.1306/4
ELS Lift	FS	FS.1101/8
Hematec	FS	FS.1306/4
Imer	FS	FS.906/1
Leguan Lifts	FM	FM.709/3
LGMG	FS	FS.1105/9
Manitou	FS	FS.908/1
Ommelift	FS	FS.1102/1
PB Lifttechnik	FS	FS.1003/3
Rothlehner	FS	FS.1003/3
Sahalift	FS	FS.1102/1
Sinoboom	FS	FS.1002/3
XCMG	FS	FS.1105/2
Zoomlion	FS	FS.905/2
Mast Booms		
ATN - See Manitou	FS	FS.908/1
Airo Tigieffe	FS	FS.1102/1
Dingli	FS	FS.904/5
ELS Lift	FS	FS.1101/8
Hematec/Helix	FS	FS.1306/4
LGMG	FS	FS.1105/9
Manitou	FS	FS.908/1
PB Lifttechnik	FS	FS.1003/3
Sinoboom	FS	FS.1002/3

Wenn es um Booms geht, fehlen dieses Jahr die großen Namen wie JLG, Genie, Haulotte, Skyjack, Snorkel usw.... Dies scheint jedoch keinen großen Einfluss auf die Anzahl der ausgestellten neuen Produkte und Innovationen gehabt zu haben. Die meisten davon stammen von chinesischen Herstellern, die derzeit weltweit führend sind, was neue Produkteinführungen angeht.

Unser Weg beginnt direkt gegenüber dem Stand unseres Verlags, wo **Leguan** mit der Marke **Avant** auch eine neue größere Maschine angekündigt hat. Den Gang weiter gen Osten folgt **Manitou**, das jüngst die Pläne der ATN-Maschinen übernommen und sicherlich Ideen für eine kombinierte Mastbühnenserie hat. Als Neuheit ist die 200XTJE 4WS, ein 20-Meter-Gerät, zu sehen. Ebenfalls neu sind die Gelenkbühnen 160ATJ E und 180 ATJ E als Elektromodelle. Dazu hat die 120 AETJ ein Facelift und mehr Korblast erhalten, jetzt 230 Kilogramm. Weiter geht es Richtung Osten, wo **Magni** nicht nur Dingli-Bühnen vertreibt, sondern auch maßgeblich an der Entwicklung der neuen Modelle beteiligt war.

Am besten geht es bis ans Ostende, wo man bei **Mantall** vorbeischaun kann und dann den Weg nach Süden einschlägt und so direkt zu **Hematec** und **Dinolift** kommt. Eine rein elektrische, batteriebetriebene Version seines leichten RXT-Boomlifts zeigt Dino in Form der Modelle 280RXTE und 220RXTE mit 28 und 22 Metern Arbeitshöhe. Die Leistungsdaten bleiben unverändert, aber die Maschine ist komplett elektrisch. Hematec hat zudem seine Helix-Reihe im Programm.

Wir gehen nun Richtung Westen und erreichen Hersteller aus dem Osten. Zunächst geht es zu **XCMG**, das drei neue Auslegerbühnen ausstellt, darunter das völlig neue batteriebetriebene 61-Fuß-Gelenkmodell XGA 20ACE mit einer Tragfähigkeit von 350 Kilogramm und einer Reichweite von fast 12 Metern. Außerdem werden die neuen Teleskopbühnen XGS22E-CE und XGS28E-CE mit einer Tragfähigkeit von 460 Kilogramm vorgestellt, die auf den Vertikal Days im Mai zu sehen waren. Im gleichen Block hat **LGMG** ist die elektrischen Teleskopbühnen T20JE, T22JE, T26JE und T28JE mit Arbeitshöhen zwischen 21,8 und 29,8 Metern im Schlepptau.



Der nächste Stopp gilt **Imer**, das sein 60-jähriges Firmenjubiläum feiert und neben Scheren zwei Gelenkteleskopbühnenmodelle am Start hat. Weiter gen Westen zeigt **Zoomlion** mit seiner ZT58J eine Teleskoparbeitsbühne mit satten und rekordverdächtigen 59 Metern Arbeitshöhe. Im „Normalbereich“ gibt es zwei neue lithiumbetriebene Gelenkteleskopbühnen mit Arbeitshöhen von 17,8 und 21,38 Metern, die ZA16JERT-Li und die größere ZA20JERT-Li.

Hinter Zoomlion wartet **Dingli**. Das Unternehmen ist in Europa mit seiner M-Serie gestartet. Die erste dieser Teleskopbühnen hört hier auf den Namen ETB34RT oder DTB34RT, Elektro- oder Dieselantrieb, mit einer Arbeitshöhe von 34 Metern. Beide Modelle verfügen über eine maximale Tragfähigkeit von 454 Kilogramm. Ebenfalls neu kommen drei weitere Teleskoparbeitsbühnen, die BT36RT (36 Meter), die BT41RT (41 Meter) und die BT44RT (44 Meter). Jedes Modell ist mit einer Auswahl von drei Antriebsvarianten erhältlich - Lithium, rein elektrisch, oder Hybrid mit einem Range Extender Dieselgenerator und einem reinen Deutz-Diesel.

Einen Block weiter südlich geht es an den Stand von **Rothlehner**. Der Händler repräsentiert viele Marken, so auch **PB** mit seiner - wenn auch kleinen - Auswahl an Gelenkteleskopbühnen. Etwas weiter südlich gibt es bei **Sahalift** die Bühnen von **Airo** und **Almac** bzw. **AlmaCrawler** zu sehen. Letzteres hat zuletzt für sein Modell *Billenium B1890 Quick-Pro Evo* einen Preis als „Produkt des Jahres“ von der IPAF/IAPA erhalten und ist sonst für seine selbstnivellierenden Raupenscheren bekannt. Den Abschluss bildet nebenan **Sinoboom**, das im Sommer seine beiden elektrischen Modelle TB20EJ Plus und AB18EJ auf den hiesigen Markt gebracht hat. Damit stehen eine 20-Meter-Teleskopbühne mit 454 Kilogramm Korblast und eine 18-Meter Gelenkteleskopbühne mit 230 Kilogramm Korblast zur Auswahl. Halten Sie Ausschau nach der Mastbühne ML10EJ.





World premiere at
bauma
FS. 1102/1

3100 RJ
OMME NEXT GENERATION

CRANES,
ACCESS PLATFORMS,
TELEHANDLERS

& EVERYTHING IN BETWEEN

BOOK NOW



East of England
Showground,
Peterborough



10th - 11th May

2023

www.verticaldays.net

Firma/Company	Area/Halle	Stand
Boom Lifts		
Airo Tigieffe	FS	FS.1102/1
Almac	FS	FS.1102/1
ATN - See Manitou	FS	FS.908/1
Dingli	FS	FS.904/5
Dinolift	FS	FS.1306/4
ELS Lift	FS	FS.1101/8
Hematec	FS	FS.1306/4
Imer	FS	FS.906/1
Leguan Lifts	FM	FM.709/3
LGMG	FS	FS.1105/9
Manitou	FS	FS.908/1
Ommelift	FS	FS.1102/1
PB Liftechnik	FS	FS.1003/3
Rothlehner	FS	FS.1003/3
Sahalift	FS	FS.1102/1
Sinoboom	FS	FS.1002/3
XCMG	FS	FS.1105/2
Zoomlion	FS	FS.905/2
Mast Booms		
ATN - See Manitou	FS	FS.908/1
Airo Tigieffe	FS	FS.1102/1
Dingli	FS	FS.904/5
ELS Lift	FS	FS.1101/8
Hematec/Helix	FS	FS.1306/4
LGMG	FS	FS.1105/9
Manitou	FS	FS.908/1
PB Liftechnik	FS	FS.1003/3
Sinoboom	FS	FS.1002/3

When it comes to boom lifts you will notice that all of the big names JLG, Genie, Haulotte, Skyjack, Snorkel etc... are missing this year. However, that does not seem to have made much impact on the number of new products and innovations on show. Most of them are from Chinese manufactures which are currently leading the world in terms of new product introductions.

Starting at the Vertikal stand cross the aisle to **Leguan** unveiling a boom or another spider lift we do not know which. Then head to area FS and **Manitou**, which has recently acquired ATN and has big plans for the combined mast boom product line, so do ask. Its main new product launches though are all-electric articulated models, the 60ft 200TJE 4WS, with its inboard electric drive, a new 46ft 160ATJE and the 53ft 180 ATJ E. In addition, the veteran 33ft 120 AETJ industrial boom lift has been fully revamped with improved platform capacity of 230kg. Further east on this aisle is **Magni** which badges Dingli but has also been instrumental in the

design of the new Dingli boom lifts. At the end of the aisle **Dinolift** is launching all-electric versions of its RXTE 4x4 boom lifts with outriggers, the 86ft 280RXTE and 66ft 220 RXTE. It will also be promoting its all new MyDino telematics suite developed with Trackunit. On the same stand **Hematec** has the **Helix** range of mast booms with some of the longest outreach on any such machine and absolutely worth checking out.

Head west now, past Tadano to **XCMG** which is showing three new boom lifts, the all-new 61ft XGA 20ACE battery electric articulated model with 350kg platform capacity and almost 12m of outreach. Also, on display the new 66ft XGS22E-CE and 86ft XGS28E - CE telescopic boom lifts with 460kg platform capacity - unveiled at Vertikal Days in May. In the same block **LGMG** has launched four new lithium ion powered telescopic boom lifts, the 65ft T20JE, 72ft T22JE, T85ft 26JE and 92ft T28JE with working heights of 21.8, 23.8, 27.9 and 29.8 metres respectively. It may also have a mast boom on the stand.



Manitou



LCMG



XCMG



Zoomlion



AlmaCrawler

Next stop on the same aisle is **Imer** celebrating its 60th anniversary with two new articulated booms lifts to be unveiled. Over the aisle is **Zoomlion** with its all-new 186ft ZT58J telescopic boom lift with 58.8m working height and an outreach up to 25.5m and a maximum platform capacity of 454kg The company is also launching two all-new Lithium battery powered articulated booms, the 52ft ZA16JERT-Li and the 64ft ZA20JERT-Li.

Behind Zoomlion is **Dingli** with three new telescopic boom lifts, the 112ft BT36RT, the 129ft BT41RT and 139ft BT44RT. Each model is available with a choice of three power variants - Lithium all Electric, or Hybrid with a range extender diesel generator and just straight Deutz diesel - for a total of nine new model variations. Maximum platform capacities are 454kg. You might also ask about its new M-series telescopic to, the 105ft ETB34RT or DTB34RT electric or diesel and working height of 34m and 454kg platform capacity.

One block to the south **Rothlehner** might have a **PB** boom on show, but



Dingli

one block further is **Sahalift**, where you can see the latest all electric heavy duty articulated boom from **Airo**, while also on the stand is **Almac** with its **AlmaCrawler** range of self-propelled tracked boom lifts with dynamic levelling. If you have not seen it before this is a must visit stand.

Next door **Sinoboom** will show two new all-electric models, the 60ft AB18EJ and the 66ft TB20EJ Plus with working heights of 20 and 22 metres platform capacities of 230kg and 454kg respectively.

Also look out for the 10 metre ML10EJ mast boom. Over the aisle **ELS** will have its new generation 33ft AE-15 Electric articulated boom.



Sinoboom

ELECTRIFY YOUR FLEET



ZERO EMISSIONS AND QUIET OPERATION
FOR INDOOR AND OUTDOOR JOBS

- **Diverse range**
- **Innovative features**
- **Low maintenance**
- **User-friendly**



Common components
you know and trust

LEARN MORE AT [SINOBOOM.COM](https://www.sinoboom.com)

SINOBOOM

© 2022 Hunan Sinoboom Intelligent Equipment Co. Ltd

VISIT US!

FS1002/3
bauma
24-30 OCTOBER 2022, MUNICH

High quality nano
electrophoretic
paint technology



PARTNERS IN ACCESS™